

EEX to introduce Irish Power Futures and extended expiries for selected power markets

Leipzig – 10 October 2024 - The European Energy Exchange (EEX) is to launch a set of Irish Base Power Futures as first for this market, and extend expiries for a series of products for the Japanese French and Dutch power derivatives markets from 25 November 2024.

Steffen Koehler, COO of EEX, comments: *“This current portfolio extension is our response to the calls from our markets in Europe and Japan. We are proud to be the first to launch power futures for the Irish market, as well as expand our already successful offering in Japan. In addition, we believe that the new long-term maturities for selected European markets will bring further support for renewables integration and, on the larger scale, the energy transition.”*

With the launch of the new Irish offering, market participants will be able to trade EEX power derivatives products across 23 European EEX markets.

The new Japanese season expiries, extended from four to eight seasons, will provide additional opportunities to trade on this rapidly growing market.

In addition, the extension of expiries from six to ten calendar years for the French and Dutch power markets will complement the existing long-term futures offering of EEX, in support of PPA hedging on the exchange and renewables integration.

Long-term deals on the Spanish, Italian and German power markets have been growing in number and traded volume over the past two years, surpassing 10 TWh in 2024 so far.

The **European Energy Exchange (EEX)** is a leading energy exchange which builds secure, successful and sustainable commodity markets worldwide – together with its customers. As part of EEX Group, a group of companies serving international commodity markets, it offers contracts on power, natural gas and emission allowances as well as freight and agricultural products. EEX also provides registry services as well as auctions for guarantees of origin, on behalf of the French State. More information: www.eex.com

Contact:

EEX Public Relations

T +49 341 2156-300

presse@eex.com | www.eex.com

EEX führt neue Produkte ein: Stromfutures für Irland und neue Fälligkeiten für weitere Märkte

Leipzig – 10. Oktober 2024 - Die European Energy Exchange (EEX) wird ab dem 25. November 2024 erstmals Stromfutures für Irland (Baseload-Futures) einführen. Darüber hinaus wird die EEX für weitere Stromterminmärkte (Frankreich, die Niederlande und Japan) die handelbaren Fälligkeiten erweitern.

Steffen Köhler, COO der EEX, kommentiert: *„Mit dieser aktuellen Portfolioerweiterung reagieren wir auf die Bedürfnisse unserer Marktteilnehmer in Europa und Japan. Wir sind stolz darauf, als erste Börsenplattform Stromfutures für den irischen Markt einzuführen und unser bereits erfolgreiches Angebot in Japan zu erweitern. Mit den geplanten langfristigen Fälligkeiten für ausgewählte europäische Märkte unterstützen wir die Integration erneuerbarer Energien weiter und damit die Energiewende insgesamt.“*

Mit der Einführung der irischen Stromfutures können EEX-Teilnehmer dann Terminprodukte für 23 europäische Märkte auf einer Plattform handeln.

Die erweiterten Season-Futures in Japan, welche von vier auf acht Halbjahre verlängert werden, bieten den Teilnehmern zusätzliche Handelsmöglichkeiten auf diesem schnell wachsenden Markt.

Darüber hinaus wird die Verlängerung der langfristigen Fälligkeiten für die französischen und niederländischen Stromfutures von sechs auf zehn Kalenderjahre das bestehende langfristige

Futures-Angebot der EEX ergänzen und so das PPA-Hedging über die Börse und die Integration erneuerbarer Energien unterstützen.

Die Handelsvolumina in sehr langfristigen Fälligkeiten in den spanischen, italienischen und deutschen EEX-Strommärkten hat in den letzten zwei Jahren deutlich zugenommen, im laufenden Jahr beträgt das Handelsvolumen aus diesen Transaktionen bereits mehr als 10 TWh.

Die **European Energy Exchange (EEX)** ist eine führende Energiebörse, welche weltweit sichere, liquide und nachhaltige Commodity-Märkte entwickelt – gemeinsam mit ihren Kunden. Die EEX ist Teil der EEX Group, einer Unternehmensgruppe, die auf internationale Commodity-Märkte spezialisiert ist. Sie bietet den Handel von Kontrakten auf Strom, Erdgas und Emissionsberechtigungen sowie Fracht- und Agrarprodukte an. Zusätzlich stellt die EEX Registerdienstleistungen zur Verfügung und führt Auktionen für Herkunftsnachweise im Auftrag des französischen Staates durch.

<https://www.eex.com/de/>

Kontakt:

EEX Public Relations

T +49 341 2156-300

presse@eex.com | www.eex.com